
PROTOKÓŁ Nr 18 
z XVIII sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 14 maja 2008 roku 
 

 
O godzinie 1300, Maria Przybysz – Piwko Przewodnicząca Rady Miasta Marki 

otworzyła XVIII sesję Rady Miasta. Przywitała stałych członków Rady oraz przybyłych gości 
(skład Rady Miasta Marki 21. radnych: obecnych 20 radnych, nieobecny radny Paweł 
Chojnowski). Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 do 
protokołu. Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji z dnia 16 kwietnia 2008 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 184). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta 

Marki Panu Józefowi Balickiemu (Druk nr 177). 
7. Rozpatrzenie Sprawozdania Burmistrza Miasta Marki z wykonania budżetu miasta 

Marki za 2007 rok: 
a) przedstawienie przez Burmistrza Miasta Marki Sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta Marki za 2007 rok, 
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  

w sprawie Sprawozdania, 
c) zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Marki, 
d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku  

o udzielenie absolutorium, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta 
Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok 
(Druk nr 189). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek 
zorganizowanych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto Marki 
(Druk nr 169).  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr  XV/121/2008 Rady Miasta 
Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia planu przychodów  
i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2008 
roku (Druk nr 188). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 185). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 186). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 187). 

14.Interpelacje i zapytania radnych. 
15.Sprawy różne. 
16. Zamknięcie posiedzenia. 
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Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt 
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa 
pierwokupu (Druk nr 190).” 
 
Burmistrz poinformował, że ww. projekt uchwały został zaopiniowany, co do zgodności  
z prawem przez radcę prawnego Urzędu, ale nie został zaopiniowany przez właściwą Komisję 
Rady Miasta (nagły tryb zgłoszenia w/w projektu uchwały wynika stąd, że organy gminy 
mają prawo do wypowiedzenia się w sprawie skorzystania lub nieskorzystania z prawa 
pierwokupu przez okres 30 dni; rozpatrywanie tego projektu uchwały na następnej sesji 
byłoby bezprzedmiotowe – uprawnienie wygasłoby). 
Nie zostały zgłoszone uwagi do wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie uzupełnienia 
porządku obrad o punkt „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania  
z przysługującego gminie prawa pierwokupu (Druk nr 190)” z uwzględnieniem informacji  
o braku opinii  właściwej Komisji Rady Miasta o projekcie uchwały.    
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: K. Kędzierski, M. Mańk). 
 
Wniosek został przyjęty, uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego 
składu Rady i  będzie rozpatrzony po punkcie13. porządku obrad. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1.   Otwarcie sesji. 
2.   Przedstawienie porządku obrad. 
3.   Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji z dnia 16 kwietnia 2008 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 184). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Miasta 

Marki Panu Józefowi Balickiemu (Druk nr 177). 
7. Rozpatrzenie Sprawozdania Burmistrza Miasta Marki z wykonania budżetu miasta 

Marki za 2007 rok: 
a. przedstawienie przez Burmistrza Miasta Marki Sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta Marki za 2007 rok, 
b. zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  

w sprawie Sprawozdania, 
c. zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Marki, 
d. zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku  

o udzielenie absolutorium, 
e. dyskusja, 
f. podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta 
Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok 
(Druk nr 189). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek 
zorganizowanych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto Marki 
(Druk nr 169).  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr  XV/121/2008 Rady Miasta 
Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia planu przychodów  
i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2008 
roku (Druk nr 188). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 185). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 
186). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 187). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 190). 

15.Interpelacje i zapytania radnych. 
16.Sprawy różne. 
17. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji z dnia 16 kwietnia 2008 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 17 z XVII sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 16 kwietnia 2008  roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu – 13 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: K. Kędzierski, M. Mańk). 
 
Protokół z XVII sesji Rady Miasta Marki z dnia 16 kwietnia 2008 roku został przyjęty. 
 
Pkt 5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 184). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 9 kwietnia do 6 maja 2008 roku stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił odpowiedzi na pytania sformułowane przez radnych: 

- Tadeusza Skłodowskiego dotyczące punku 9; 
- Jana Orłowskiego dotyczące punktów: 9, 3 i 5; 
- Ryszarda Korotko dotyczące punku 9; 
- Bogusława Dąbkowskiego dotyczące punku 9. 
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Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa 
Miasta Marki Panu Józefowi Balickiemu (Druk nr 177). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił życiorys Pana Józefa Balickiego. 
Życiorys stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Komisji Oświaty,  Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku 177. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski, Marek Kroczek, Bogusław 
Dąbkowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie nadania 
honorowego obywatelstwa Miasta Marki Panu Józefowi Balickiemu (Druk nr 177) i poddała 
go pod głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: K. Kędzierski, M. Mańk). 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVIII/159/2008 i stanowi załącznik nr 5 
do protokołu. 
 
Pkt 7. Rozpatrzenie Sprawozdania Burmistrza Miasta Marki z wykonania budżetu 
miasta Marki za 2007 rok: 

a. przedstawienie przez Burmistrza Miasta Marki Sprawozdania  
z wykonania budżetu miasta Marki za 2007 rok 

 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Marki za 2007 rok stanowi załącznik nr 6  
do protokołu. 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił w formie prezentacji multimedialnej sprawozdanie  
z wykonania budżetu za 2007 rok (prezentacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Szczególną uwagę zwrócił m.in.na: 

• plan i wykonanie dochodów w Działach:  600 – transport i łączność; 700 – 
gospodarka mieszkaniowa; 750 – administracja publiczna; 756 – dochody  
od osób prawnych, od osób fizycznych i od jednostek nieposiadajacych 
osobowości prawnej; 801 - oświata; 852 – opieka społeczna; 900 – gospodarka 
ściekowa i ochrona wód; 

• plan, zmiany planu oraz wykonanie wydatków w Działach: :  600 – transport  
i łączność; 700 – gospodarka mieszkaniowa; 750 – administracja publiczna; 
757 i 758  – obsługa długu publicznego i różne rozliczenia; 801 – oświata  
i wychowanie; 852 – opieka społeczna; 900 – gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska 

• wydatki budżetu miasta, które nie wygasały z upływem roku budżetowego 
2007; 

• kredyty i zobowiązania oraz inwestycje 2007. 
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W podsumowaniu Burmistrz podziękował pracownikom Urzędu Miasta Marki oraz Jednostek 
Organizacyjnych za rzetelną i efektywną współpracę, a także radnym za udział w realizacji 
budżetu. 
 

b. zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  
w sprawie Sprawozdania, 

 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła Uchwałę Nr 49/W/08 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 17 kwietnia 2008 roku  
w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Marki sprawozdaniu  
z wykonania budżetu za 2007 rok. 
 
Uchwała nr 49/W/08 pozytywnie opiniująca sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 rok 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

c. zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Marki, 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Urszula Paszkiewicz odczytała: 

• opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Marki o wykonaniu budżetu Miasta Marki  
za 2007 rok – opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu, 

• uchwałę Komisji Rewizyjnej z dnia 9 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Marki za rok 2007 – uchwała stanowi załącznik  
nr 10 do protokołu, 

• wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi Miasta Marki absolutorium  
za 2007 rok – wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
d. zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium, 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła Uchwałę Nr 115/W/08 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2008 roku 
wyrażającą opinię o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta wniosku  
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Marki z tytułu wykonania budżetu 
Miasta za 2007 rok. 
 
Uchwała nr 115/W/08 pozytywnie opiniująca wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Marki z tytułu wykonania budżetu miasta za 2007 rok 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

e. dyskusja, 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Jacek Orych, Tadeusz Skłodowski, Jan Orłowski, Maria 
Przybysz – Piwko, Ryszard Korotko, Bogusław Dąbkowski, Paweł Adamczyk oraz Burmistrz 
Janusz Werczyński, Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk i Skarbnik Sławomir Koc.   
 

f. podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta Marki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2007 rok 
i poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 14 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta bezwzględna większością głosów ustawowego składu Rady Miasta 
Marki, otrzymała Nr XVIII/160/2008 i stanowi załączniki nr 14 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński podziękował za udzielenie absolutorium. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady 
Miasta Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 
rok (Druk nr 189). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił proponowane zmiany budżetu na 2008 
rok zawarte w Druku nr 189 oraz w Druku nr 191, w którym uwzględniono dodatkowe 
zmiany (Druk nr 191 stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  
Materiały opisowe stanowią załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 189.  
 
W dyskusji głos zabrali radni: Jacek Orych, Tadeusz Skłodowski, Jolanta Sowińska, Marek 
Mańk, Bogusław Dąbkowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński i Zastępca Burmistrza 
Krzysztof Wnuk. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta Marki z dnia 30 stycznia 2008 
roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok (Druk nr 189) wraz ze zmianami 
uwzględnionymi w Druku nr 191. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: G. Młodzianowski). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVIII/161/2008 i stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze 
stołówek zorganizowanych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto 
Marki (Druk nr 169).  
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przypomniał, że ww. projekt uchwały został wycofany  
z porządku obrad XVII sesji w związku z uwagami zgłoszonymi przez Komisję Oświaty, 
Kultury i Sportu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Marek Kroczek odczytał opinię Komisji  
o projekcie uchwały zawartym w Druku 169 (opinia wraz z projektem uchwały zawierającym 
proponowane poprawki stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  
 
W dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski, Tadeusz Pasternak, Marek Kroczek oraz 
Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych  
w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto Marki (Druk nr 169) wraz ze 
zgłoszonymi poprawkami. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: G. Młodzianowski). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVIII/162/2008 i stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 
 
Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr  XV/121/2008 Rady 
Miasta Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia planu przychodów  
i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2008 
roku (Druk nr 188). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr  22 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że zgodnie z sugestiami Komisji Zdrowia, 
Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, przygotowany został 
szczegółowy plan przychodów i wydatków GFOŚiGW. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 188.  
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę nr  XV/121/2008 Rady Miasta Marki z dnia 30 stycznia 2008 
roku w sprawie zatwierdzenia planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2008 roku (Druk nr 188). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 

 7



przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: G. Młodzianowski). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVIII/163/2008 i stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 185). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały dotyczący nabycia działki  
nr ewid. 107 z obrębu 1-01 o powierzchni 375 m2 z  przeznaczeniem pod budowę drogi 
publicznej jako ulica Długa 43 KUL (ulica lokalna). 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 185.  
 
Radny Ryszard Korotko zwrócił się o wyjaśnienie różnicy pomiędzy Drukiem 185 ,w którym 
nie została wskazana wartość nabywanej nieruchomości, a Drukiem 186 (uchwała w sprawie 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej), w którym podana została cena nabywanej nieruchomości.  
 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że gmina dokonuje zakupu nieruchomości  
na podstawie operatu szacunkowego sporządzonego przez biegłego; jeżeli wykup 
nieruchomości następuje za cenę, która wynika z operatu nie podaje się jej w uchwale (Druk 
nr 185); inna sytuacja ma miejsce przy Druku nr 186, gdzie właściciel nieruchomości nie 
wyraża zgody na cenę z operatu szacunkowego (118,79 zł/m2); Burmistrz przypomniał,  
że w poprzedniej kadencji zostało zawarte porozumienie pomiędzy gminą Marki,  
a Mazowieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich, które dotyczyło budowy chodnika i ścieżki 
rowerowej w ul. Legionowej; w  umowie  gmina zobowiązała się do wykupienia gruntów, 
które były niezbędne dla realizacji tego przedsięwzięcia; właściciel działki nr 143/13  
o powierzchni 81 m2 przy ul. Legionowej (grunt został zajęty pod budowę chodnika)  
nie wyraził zgody na odszkodowanie proponowane na podstawie wyceny i zażądał kwoty 
400,- zł za m2 (negocjacje nie przyniosły rezultatu).   
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości gminnych 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 185). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: G.Młodzianowski, 
P.Adamczyk). 
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Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVIII/164/2008 i stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 
186). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały dotyczący nabycia działki  
nr ewid. 143/13 z obrębu 1-03 o powierzchni 81 m2 z  przeznaczeniem pod budowę drogi 
publicznej jako ulica Legionowa 5 KUG. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 186.  
 
W dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Tadeusz Skłodowski, Urszula Paszkiewicz 
oraz Burmistrz Janusz Werczyński.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 186). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 7 
przeciw – 8 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: G.Młodzianowski). 
 
Uchwała nie została podjęta.  
 
Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 187). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
31/56 o pow. 998 m2 w obrębie 4-06. Nieruchomość nie jest przeznaczona na realizację celu 
publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 187. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu  
(Druk nr 187). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: G. Młodzianowski). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVIII/165/2008 i stanowi załącznik nr 28 do 
protokołu. 
 
Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w `sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 190). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
52/28 o pow. 700 m2 w obrębie 4-11 położonej przy ul Gołębiej. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu  
(Druk nr 190) z uwzględnieniem informacji o braku opinii  właściwej Komisji Rady Miasta  
o projekcie uchwały.    
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecny: G. Młodzianowski,  
B. Dąbkowski). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVIII/166/2008 i stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 
 
Pkt 15. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 
1.Radny Jacek Orych zwrócił uwagę, że dotychczas „nie są ustalone zasady na jakich Radni 
mogą korzystać i żądać kopii dokumentów zgromadzonych w Biurze Rady” – wystąpienie w 
formie pisemnej stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przypomniał, że za dokumenty zgromadzone w Urzędzie 
Miasta odpowiedzialny jest Burmistrz. Radny, tak jak każdy obywatel ma prawo  
do uzyskiwania informacji publicznej zgodnie z przepisami ustawy o dostępie do informacji 
publicznej. 
 
2.Burmistrz Janusz Werczyński udzielił wyjaśnień oraz odpowiedzi na pytania formułowane 
przez radnych, dotyczące: 
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- odnowienia placu zabaw w parku (M.Mańk), 
- przedłużenia trasy linii 732 do Arkadii (T.Skłodowski), 
- pobytu przedstawicieli miasta w Turcji oraz powołania Rady Sportu (J.Orych), 
- zakupu sceny (R. Korotko), 
- wypalania kabli oraz utylizacji lodówek na terenie tzw. kamienic (R.Korotko), 
- bezpieczeństwa ruchu na ul. Okólnej i ul. Kościuszki (M.Mańk, R.Korotko), 
- przedłużenia trasy linii 732 do Strugi (M.Szczepanowski). 
 
Pkt 16. Sprawy różne. 
 
1.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała wnioski Komisji Rewizyjnej 
dotyczące:  

• zapraszania na sesję, raz na kwartał radnych powiatowych (wniosek stanowi 
załącznik nr 32 do protokołu), 

• wystawiania dwa razy w roku pojemników na odpady wielkogabarytowe (wniosek 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu). 

 
2.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła pisma mieszkańców rejonu 
ulic: Wesołej, Jastrzębiej, Gołębiej, Sokolej, Skowroniej i Żurawiej dotyczące:  

• oświetlenia ulic w Rejonie 4-11 (kopia pisma stanowi załącznik nr 34 do protokołu), 
• podjęcia działań mających na celu zahamowanie degradacji środowiska w rejonie 

ulicy Wesołej i Sokolej (kopia pisma stanowi załącznik nr 35 do protokołu), 
• niszczenia nawierzchni ulic w rejonie ul. Wesołej (kopia pisma stanowi załącznik  

nr 36 do protokołu). 
 
3.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że: 

• wpłynęły Raporty z wykonania w 2007 roku Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
(Raporty stanowią załącznik nr 37 do protokołu), 

• wpłynęło pismo pani M.Ratajczak dotyczące przydzielenia komunalnego lokalu 
mieszkalnego (kopia pisma stanowi załącznik nr 38 do protokołu), 

• OROIL Oddział Marki zaprasza radnych na spotkanie z mieszkańcami w dniu  
7 czerwca br. w Zespole Szkół nr 1 w Markach (kopia zaproszenia stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu). 

 
4.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko udzieliła głosu panu Bogdanowi Piaścikowi, 
który przybył na sesję, aby przedstawić swoje oczekiwania dotyczące zamiany nieruchomości 
stanowiących jego własność, na których zlokalizowane są drogi gminne - ul. Krymska i ul. 
Pałacowa; jako nieruchomości zamienne wskazał działkę nr 1/9 obręb 1-11, na której 
zlokalizowany jest budynek komunalny (Piłsudskiego 204 – kilkanaście lokali mieszkalnych) 
lub działkę 37 obręb 04-01 (Piłsudskiego 142) – kopia pisma stanowi załącznik nr 40 do 
protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrał Burmistrz Janusz Werczyński, pan Bogdan Piaścik oraz  radni: 
Tadeusz Skłodowski, Kazimierz Kędzierski, Marek Mańk. 
 
W wyniku dyskusji ustalono, że odbędzie się spotkanie z udziałem Burmistrza Janusz 
Werczyńskiego, pana Bogdana Piaścika, Marka Mańka i Tadeusza Skłodowskiego, podczas 
którego podjęta zostanie próba rozwiązania tej kwestii.  
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5.Radni przedstawili również sprawy dotyczące: 
• utrzymania czystości wokół posesji na terenie miasta (M.Kroczek), 
• IV Mareckiego Rajdu Rowerowego i V Majówki z Akcją Katolicką, które odbędą się 

w dniu 7 czerwca br. (M.Kroczek), 
• zbyt wczesnego włączania się latarni ulicznych oraz nadmiernego oświetlenia 

niektórych ulic, np. ul. Rodziewiczówny (B.Dąbkowski), 
• kontroli umów na wywóz nieczystości stałych z prywatnych posesji (M.Mańk), 
• Akcji Poboru Krwi „Markowa Krew”, która odbędzie się w dniu 4 czerwca br.  

w godz. 1100 – 1600 w Urzędzie Miasta (J.Orych). 
 
Pkt 17. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1800  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła XVIII sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 
 


